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Van:
Verzonden: woensdag 21 december 2022 09:40
Aan:
Onderwerp: Concept-antwoord op LTO-brief over wolvenzorgen

Hoi  ,  
  
Mooie brief met een duidelijk antwoord, zowel wat betreft gemeentelijke bevoegdheden als over hoe de 
gemeenten inhoudelijk in deze situatie staan.  
  
Wel een vraagje over de laatste zin. Gaat dat alleen over Hoogeveen, of is dat ook in Drents verband afgesproken?  
  
En als het alleen over Hoogeveen gaat: is navraag gedaan wat op dit moment de regelgeving zegt over hekhoogte en 
stallingsmogelijkheden?  
Als het alleen over Hoogeveen gaat is het wellicht beter die zin weg te laten, aangezien de brief namens alle Drentse 
gemeenten wordt gestuurd. Of heb ik dat verkeerd begrepen?  
  
Met vriendelijke groet,  
  

 
  

 

@dewoldenhoogeveen.nl 
 

  
  
  
  

 

Veilig verstuurd via Zivver 
 Bekijk in de Zivver-app 
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Van:  namens Bisschop, Roelof
Verzonden: donderdag 20 oktober 2022 08:22
Aan:
Onderwerp: FW: Wolf

Hallo , naar jou doorgestuurd omdat de wolf onder Jan valt. 
Hallo  naar jou doorgestuurd omdat ze zich richt aan het college. 

 20-10 
 

Van: @hotmail.com>  
Verzonden: woensdag 19 oktober 2022 22:49 
Aan: Bisschop, Roelof <roelof.bisschop@hoogeveen.nl> 
Onderwerp: Wolf 
 
Geacht college, 
 
Helaas is zondagnacht 16 oktober ons schaap gedood door de wolf in Nieuwlande. BIJ12 heeft dit ook 
vastgesteld (NOS acht uur journaal 17 oktober 2022). Erg doelloos, niet aangevreten, niks!  
Er is nu grote onrust in ons dorp, Nieuwlande. Mensen slapen slecht, zijn bang, maken zich zorgen om hun 
dieren en ook om de veiligheid van hun kinderen en zichzelf. Wat ik mis, is de gemeente hier. Ik hoor ze 
niet en zie ze ook niet. De openbare orde en veiligheid is in het geding. Iets waar de gemeente 
verantwoordelijk voor is. Ik zie niks op de site van de gemeente Hoogeveen staan wat je zou kunnen doen 
om je dieren maar ook je gezin te beschermen. Er is behoefte aan informatie en betrokkenheid.  

 Zou het een mogelijkheid zijn dat de gemeente op zeer korte termijn een informatiebijeenkomst 
organiseert voor mensen die daar behoefte aan hebben? Zodat ze weten wat ze zouden kunnen 
doen, waar ze terecht kunnen, waar ze recht op hebben (bijv. subsidie en hoe dit te regelen)? 

  
 Zou de gemeente zich kunnen inzetten om ervoor te zorgen dat de subsidie (die gering is en totaal 

niet dekkend is maar voor een heel klein deel de kosten dekt voor aanpassing omheining) 
uitgebreid wordt door de provincie ook voor paarden, varkens, koeien etc. Zoals bekend vallen 
wolven die helaas ook aan. Op dit moment heb je alleen recht op subsidie voor schapen en geiten 
en is dit bedrag heel gering.  

  
 Zou de gemeente kunnen lobbyen naar de provincie Drenthe, maar ook Den Haag dat dit een 

onhoudbare situatie is. 

 
In afwachting op uw reactie, 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 
 

Verstuurd vanaf mijn iPhone 
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Van:
Verzonden: donderdag 20 oktober 2022 14:02
Aan: Loohuis, Karel; 
Onderwerp: RE: Wolf

Ik heb  gesproken en bel haar maandag a.s. weer terug om een afspraak in te plannen. Ik kan niet in de agenda van 
Mark Tuit bekijken wanneer het hem uitkomt. 
Ze was al blij dat er informatie op de website wordt gezet over meldingen betreft de wolf. 

; kun jij aangeven of dit reeds opgepakt is? 
 
Hartelijke groet, 

 
 

Van: Loohuis, Karel <k.loohuis@hoogeveen.nl>  
Verzonden: donderdag 20 oktober 2022 13:37 
Aan: @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: Fwd: Wolf 
 
 
 
Verzonden vanuit Outlook voor iOS 

Van: @hotmail.com> 
Verzonden: donderdag, oktober 20, 2022 11:03 AM 
Aan: Loohuis, Karel <k.loohuis@hoogeveen.nl> 
Onderwerp: Re: Wolf 
  
Geachte heer Loohuis,   
 
Fijn om te horen dat u dit snel wil oppakken. Ik ben bereikbaar via het telefoonnummer . 
 
Met vriendelijke groet, 
 

 

Verstuurd vanaf mijn iPhone 
 

Op 20 okt. 2022 om 10:39 heeft Loohuis, Karel <k.loohuis@hoogeveen.nl> het volgende geschreven: 

  
Geachte . Bedankt voor uw mail. Het lijkt mij goed dat we op korte termijn een 
afspraak maken. Dat wil ik samen met wethouder Tuit doen (hij is portefeuillehouder Natuur).    Op 
voorhand kan ik zeggen dat we inmiddels meerdere meldingen binnen hebben gekregen. Dat we in 
nauw contact staan met de gedeputeerden hierover en dat we in de Burgemeesterskring Drenthe 
en de Vereniging Drentse gemeenten dit thema ook aan de orde stellen. Tevens heb ik de afdeling 
communicatie gevraagd de informatie inzake schademeldingen etcetera op onze website te 
plaatsen. Mijn secretaresse zal vandaag contact met u opnemen voor een afspraak. Zou u mij uw 
telefoonnummer kunnen mailen waaronder u bereikbaar bent? 
 
Met vriendelijke groet, 
Karel Loohuis 
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Verzonden vanuit Outlook voor iOS 

 
Van: @hotmail.com> 
Verzonden: Wednesday, October 19, 2022 9:29:45 PM 
Aan: Loohuis, Karel <k.loohuis@hoogeveen.nl>; Zwiers, Jan <j.zwiers@hoogeveen.nl>; Westendorp, 
Jeroen <j.westendorp@hoogeveen.nl>; Reneman, Derk <d.reneman@hoogeveen.nl>; Tuit, Mark 
<m.tuit@hoogeveen.nl> 
CC:  

 
 

 
@hoogeveen.nl>; Griffie 

Hoogeveen <Griffie@hoogeveen.nl> 
Onderwerp: Wolf  
  
Geacht college, 
 
Helaas is zondagnacht 16 oktober ons schaap gedood door de wolf in Nieuwlande. BIJ12 
heeft dit ook vastgesteld (NOS acht uur journaal 17 oktober 2022). Erg doelloos, niet 
aangevreten, niks!  
Er is nu grote onrust in ons dorp, Nieuwlande. Mensen slapen slecht, zijn bang, maken zich 
zorgen om hun dieren en ook om de veiligheid van hun kinderen en zichzelf. Wat ik mis, is 
de gemeente hier. Ik hoor ze niet en zie ze ook niet. De openbare orde en veiligheid is in het 
geding. Iets waar de gemeente verantwoordelijk voor is. Ik zie niks op de site van de 
gemeente Hoogeveen staan wat je zou kunnen doen om je dieren maar ook je gezin te 
beschermen. Er is behoefte aan informatie en betrokkenheid.  

 Zou het een mogelijkheid zijn dat de gemeente op zeer korte termijn een 
informatiebijeenkomst organiseert voor mensen die daar behoefte aan hebben? 
Zodat ze weten wat ze zouden kunnen doen, waar ze terecht kunnen, waar ze recht 
op hebben (bijv. subsidie en hoe dit te regelen)? 

  
 Zou de gemeente zich kunnen inzetten om ervoor te zorgen dat de subsidie (die 

gering is en totaal niet dekkend is maar voor een heel klein deel de kosten dekt voor 
aanpassing omheining) uitgebreid wordt door de provincie ook voor paarden, 
varkens, koeien etc. Zoals bekend vallen wolven die helaas ook aan. Op dit moment 
heb je alleen recht op subsidie voor schapen en geiten en is dit bedrag heel gering.  

  
 Zou de gemeente kunnen lobbyen naar de provincie Drenthe, maar ook Den Haag 

dat dit een onhoudbare situatie is. 

 
In afwachting op uw reactie, 
 
Met vriendelijke groet, 
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**********************************************************************************
*********************************************************** 
 
Dit bericht is uitsluitend bestemd voor de geadresseerde. Als u niet de geadresseerde bent en toch 
dit bericht heeft ontvangen, verzoeken wij u vriendelijk contact met de afzender op te nemen en het 
e-mailbericht te verwijderen. 
 
**********************************************************************************
*********************************************************** 
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Van:
Verzonden: woensdag 26 oktober 2022 17:44
Aan:
Onderwerp: Re: Beantwoording mondelinge vragen van de VVD over de wolf

Hoi  , een kleine correctie, het overleg met Drentse gemeenten is niet met alle Drentse gemeenten. Alleen 
met de gemeenten waar al vee is gepakt door de wolf: Westerveld, midden‐drenthe, Coevorden Hoogeveen en De 
Wolden 
 
Verzonden vanuit Outlook voor iOS 

Van:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Verzonden: Wednesday, October 26, 2022 4:24:32 PM 
Aan: Loohuis, Karel <k.loohuis@hoogeveen.nl> 
CC: Tuit, Mark <m.tuit@hoogeveen.nl>;  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: Beantwoording mondelinge vragen van de VVD over de wolf  
  
Karel, 
  
In de bijlage de voorgestelde antwoorden, ook kortgesloten met communicatie (  
  
Met vriendelijke groet, 
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Van:
Verzonden: maandag 31 oktober 2022 14:23
Aan:
Onderwerp: RE: Wolvenbrief naar burgers def

z.361023 
 
 

Van:  @dewoldenhoogeveen.nl>  
Verzonden: maandag 31 oktober 2022 13:52 
Aan:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: RE: Wolvenbrief naar burgers def 
 

, 
 
Ik vind de zaak nog niet. 
 
Heb je een nummer voor me? 
 

 
 

Van:  @dewoldenhoogeveen.nl>  
Verzonden: donderdag 27 oktober 2022 09:36 
Aan:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: RE: Wolvenbrief naar burgers def 
 
Hoi ,  
 
Ik heb een ingekomen vraag in Decos Join voor de Wolden naar jou doorgezet. Is die ook in jouw 
werkvoorraad terechtgekomen?  
Ik wil het niet afschuiven maar het lijkt mij gewoon handig dat alle communicatie via jou (en ) 
gaat.  
 
Ik vraag het voor de zekerheid omdat Decos Join niet zo gebruikersvriendelijk is en ikzelf altijd moeite 
heb met het programma. Voor een tijdelijke collega zijn dit soort systemen vaak een crime. Laat even 
weten als je er niet uitkomt! 
 
 
Met vriendelijke groet,  
 

 

 

@dewoldenhoogeveen.nl 
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Van:  @dewoldenhoogeveen.nl>  
Verzonden: woensdag 26 oktober 2022 19:07 
Aan:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: RE: Wolvenbrief naar burgers def 
 
Vrijdag hebben we overleg met Inge Nieuwenhuizen. 
 
Daar bespreken we dit. 
 

 
 

Van:  @dewoldenhoogeveen.nl>  
Verzonden: woensdag 26 oktober 2022 17:40 
Aan:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: Re: Wolvenbrief naar burgers def 
 
Bedankt  . Ook op de website van De Wolden en naar vragers uit De Wolden?? 
 
Verzonden vanuit Outlook voor iOS 

Van:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Verzonden: Wednesday, October 26, 2022 4:26:40 PM 
Aan:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: FW: Wolvenbrief naar burgers def  
  
Ook een exemplaar voor jou t.k.n. 
  
De inhoud komt op de website van Hoogeveen en wordt ook gebruikt in communicatie met andere 
vragers/klagers. 
  

 
  

Van:    
Verzonden: woensdag 26 oktober 2022 15:42 
Aan:  @dewoldenhoogeveen.nl> 
Onderwerp: Wolvenbrief naar burgers def 
  

  
  
Dit wordt de definitieve tekst van de brief. (paar aanvullingen van Mark Tuit in groen, die je zelf zwart 
mag maken.) Zie de bijlage. 
  
Ik laat de afhandeling overzetten. 
  

 



Mondelinge vragen VVD over de wolf 

Te bespreken in de raad van 27 oktober 2022 

 

Hierna eerst de vragen van de VVD, en daarna in rood de voorgestelde antwoorden 
  
1) In de Staten is er onlangs een motie aangenomen met een meerderheid (20 voor en 14 tegen) dat 
de Gedeputeerde de opdracht krijgt om in Den Haag kenbaar te maken dat de meerderheid van de 
Drentse Statenleden vindt dat er beheer moet komen omtrent de wolf. Hoe staat u als college 
hierin?  

Antwoord: We zijn het eens met deze stellingname en actie.  

2) Is er overleg met de buurgemeenten, de Provincie en het Rijk over deze wolvenproblematiek? Zo 
ja, wat is daaruit voortgekomen?  
 
Antwoord: De Drentse burgemeesters gaan in overleg met gedeputeerde Henk Jumelet. Het 
onderwerp wordt ook ambtelijk besproken in VDG-verband, met inbreng van de provincie (vooreerst 
met de gemeenten waar wolven vee hebben gepakt). Er zijn nu dus nog geen gezamenlijke 
uitkomsten. De provincies zijn wettelijk verantwoordelijk voor het natuurbeleid in relatie tot wolven. 
Dit omvat de aspecten soortenbescherming, monitoring, tegemoetkomingen in faunaschade en het 
verlenen van ontheffingen. 
 
3) Op welke wijze worden inwoners en ondernemers geïnformeerd over deze problematiek en 
gewaarschuwd voor het gevaar van de wolven?  
 
Antwoord: Op hoogeveen.nl/wolf wordt informatie gegeven, met een doorverwijzing naar de 
website van de provincie. Deze informatie is de basis voor onze communicatie met inwoners. 
 
4) Hoe wordt er aangekeken tegen de situatie dat er tot voor kort alleen zichtmeldingen waren met 
telkens maar één wolf en nu inmiddels vaak meldingen van 3 of 4 wolven tegelijk, zoals in het gebied 
tussen Elim en Nieuw Moscou?  
 
Antwoord: Wij beschouwen de zorgen van onze inwoners als onze zorg en brengen deze in bij onze 
contacten met de Provincie en andere Drentse gemeenten 
 
5) Wanneer wordt een wolf bestempeld als probleemwolf?  
 
Antwoord: Wolven kunnen probleemwolven worden als ze, doordat ze door mensen zijn gevoerd, 
mensen benaderen in de hoop voer te krijgen. Verder kunnen wolven als probleemwolven 
bestempeld worden als ze herhaaldelijk goed beschermd vee aanvallen en manieren weten te vinden 
om preventieve maatregelen te overwinnen.  
 
6) Wat is de regeling als er een pony of rund wordt aangevallen? Krijgen deze ook een vergoeding?  
 
Antwoord: De organisatie BIJ12 is door de provincies gemandateerd voor het beoordelen en 
vergoeden van schade. Op onze website wordt een verwijzing gedaan. BIJ12 kan onder voorwaarden 
een tegemoetkoming verlenen voor schade veroorzaakt door natuurlijk in het wild levende 
diersoorten aan bedrijfsmatig gehouden landbouwhuisdieren. Schade aan niet-bedrijfsmatig 



gehouden landbouwhuisdieren is in principe een algemeen maatschappelijk risico dat burgers geacht 
worden zelf te dragen, net als bij aanvallen door honden of vossen. 

7) Welke maatregelen worden genomen om de veiligheid van mens en (huis)dieren te waarborgen?  
 
Antwoord: De provincies zijn wettelijk verantwoordelijk voor het natuurbeleid in relatie tot wolven. 
Dit omvat de aspecten soortenbescherming, monitoring, tegemoetkomingen in faunaschade en het 
verlenen van ontheffingen voor het afwijken van het beschermingsregime voor de wolf. Bij dit laatste 
moeten we denken aan verdoven/afschieten bij gevaarlijk gedrag voor mensen. 

De colleges van Gedeputeerde Staten van de provincies zijn bevoegd gezag om maatregelen toe te 
staan of te laten nemen. Zij kunnen op grond van de Wet natuurbescherming, artikel 3.8 lid 5 b3 
beslissen om het vangen of doden van een wolf toe te staan wanneer de volksgezondheid of de 
openbare veiligheid in het geding is. 

Voor er dergelijke maatregelen genomen kunnen worden dienen andere bevredigende oplossingen 
te worden afgewogen. Indien die niet voorhanden zijn, dan is ingrijpen mogelijk.  

Overigens stelt het Inter Provinciaal Overleg nog een Richtlijn voor het handelen van burgemeesters 
tegen wolven op.  
 



Wolvenbrief

Geachte mevrouw  en heer 

In ons gesprek over wolven in onze omgeving heb ik toegezegd u nog een brief te sturen. In deze 
brief ga ik in op regelingen en verantwoordelijkheden. 

De wolf is sinds 2015 terug in Nederland. Het dier is zowel in internationale verdragen als in 
nationale wetgeving aangewezen als een beschermd dier. 

Provincie verantwoordelijk

De provincies zijn verantwoordelijk voor het natuurbeleid in relatie tot wolven. Dit omvat de 
aspecten soortenbescherming, monitoring, tegemoetkomingen in faunaschade en het verlenen van 
ontheffingen voor afwijken van het beschermingsregime voor de wolf. Van dit laatste kan 
bijvoorbeeld sprake zijn bij gevaarlijk gedrag voor mensen.

Onrust

In de afgelopen weken is onrust ontstaan over de aanwezigheid van wolven in onze omgeving. Vanuit 
de provincie Drenthe dringt gedeputeerde Henk Jumelet er bij het Rijk op aan in Drenthe beheer in te 
zetten om de wolf in toom te houden. De situatie in Drenthe is wezenlijk anders dan in de Veluwe 
omdat daar sprake is van een veel groter aaneengesloten natuurgebied. De provincie onderzoekt de 
juridische mogelijkheden voor het binnen de perken houden van overlast en schade. Als gemeente 
worden we hierin meegenomen. 

Ik begrijp uw zorgen en ik besef dat we deze niet meteen kunnen wegnemen. Als gemeente zetten 
we ons in om ieders veiligheid en leefbaarheid te waarborgen. Wij houden contact met de provincie 
en op www.hoogeveen.nl/wolf kunt u de actuele stand van zaken zien. 

Ik ga ervan uit u u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.

Met vriendelijke groet,

Karel Loohuis



Wolvenbrief 

 

Geachte  en , 

In zijn gesprek over wolven in onze omgeving heeft burgemeester Karel Loohuis toegezegd u nog een 
brief te sturen. Met deze brief voldoen we daaraan. We gaan kort in op regelingen en 
verantwoordelijkheden.  

De wolf is sinds 2015 terug in Nederland. Het dier is zowel in internationale verdragen als in 
nationale wetgeving aangewezen als een beschermd dier.  

Provincie verantwoordelijk 

De provincies zijn verantwoordelijk voor het natuurbeleid in relatie tot wolven. Dit omvat de 
aspecten soortenbescherming, monitoring, tegemoetkomingen in faunaschade en het verlenen van 
ontheffingen voor afwijken van het beschermingsregime voor de wolf. Van dit laatste kan 
bijvoorbeeld sprake zijn bij gevaarlijk gedrag voor mensen. 

Onrust 

In de afgelopen weken is onrust ontstaan over de aanwezigheid van wolven in onze omgeving. Dat is 
begrijpelijk. De situatie in Drenthe is wezenlijk anders dan op de Veluwe, waar sprake is van een veel 
groter aaneengesloten natuurgebied. Bovendien is daar - in tegenstelling tot Drenthe - groot wild 
aanwezig, de natuurlijke prooi voor een wolf. In onze omgeving vindt de wolf zijn weg meer naar vee 
en hobbydieren.  

Wij vragen van de Drentse gedeputeerde Jumelet om voor de wolvenproblemen in Drenthe 
strategische en structurele oplossingen uit te werken met aandacht voor goede communicatie vanuit 
en met de provincie en voor schadeafwikkeling. De provinciale zorg voor haar inwoners moet voorop 
staan en we roepen de provincie op hierbij de wethouders te betrekken die verantwoordelijk zijn 
voor natuurbeheer in hun gemeente. 

Gedeputeerde Jumelet dringt er bij het Rijk op aan om in Drenthe beheer in te zetten om de wolf in 
toom te houden. De provincie onderzoekt ook haar eigen juridische mogelijkheden voor het binnen 
de perken houden van overlast en schade. Als gemeente worden we hierin meegenomen.  

We begrijpen uw zorgen en we beseffen dat we deze niet meteen kunnen wegnemen. Als gemeente 
dringen wij er bij de provincie op aan om ieders veiligheid en leefbaarheid te waarborgen. Een 
gemeentelijke noodverordening achten wij overigens geen geschikt middel voor wolvensituaties. De 
provincie heeft voldoende eigen mogelijkheden om in te grijpen. 

Wij houden contact met de provincie en op www.hoogeveen.nl/wolf kunt u de actuele stand van 
zaken zien.  

Meer informatie over de bescherming van de wolf en de verantwoordelijkheid van de provincie treft 
u aan in de bijlage bij deze brief. 

We gaan ervan uit u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
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